商務及經濟發展局 通訊及科技科

TONG KOTO

香港中環花園道 美利大廈一至二樓 COMMUNICATIONS
AND TECHNOLOGY BRANCH
COMMERCE AND ECONOMIC
DEVELOPMENT BUREAU

1/F-2/F Murray Building Garden Road Central, Hong Kong

: CTB(CR) 7/28/6 (09) Pt.4

來函檔號 YOUR REF

本局檔號 OUR REF

電 話 TEL. NO. : 2189 2210

傳 真 FAXLINE : 2511 1458

電子郵件 E-mail Address: idalee@cedb.gov.hk

香港中區

花園道3號花旗銀行大廈3樓

立法會秘書處

議會事務部1

人事編制小組委員會秘書

(經辦人:宋沛賢先生)

宋先生:

人事編制小組委員會 2009 年 6 月 17 日會議的跟進事項

2009年6月17日的來信已經收到。

有關本局提出保留電影發展局秘書長非公務員職位兩年的建議(見EC(2009-10)8號文件),議員要求提供獲批准的13項「資助電影製作」申請的補充資料,包括電影名稱、電影種類、票房數字。

我們就此擬備了資料摘錄(見附錄),供議員參閱,請代爲分發。

商務及經濟發展局局長

(李碧茜



代行)

副本送: 財經事務及庫務局局長

公務員事務局局長

二零零九年六月二十六日

Approved Applications for Financing Film Productions (as at 17 June 2009) 獲批准的資助電影製作申請(截至 2009 年 6 月 17 日)

	Film Title 電影名稱	Nature of Film 電影種類	Box Office Receipts 票房數字
1.	McDull Wudang	Animation	Nil.
	麥兜・武當	動畫	未有。
2.	Claustrophobia 親密	Romance 愛情小品	Theatrically released in February 2009. As at 17 June 2009, the total box office receipts of the Film are estimated at HK\$5.2 million (see footnote).
			已於2009年2月上映。截至2009年6月17日, 《親密》的累積票房合共約港幣520萬元。(見 備註)
3.	Coweb 戦・無雙	Action 動作	Theatrically released in the Mainland from May onwards. As at 17 June 2009, the total box receipts of the Film are estimated at HK\$2.5 million (see footnote).
			自2009年5月開始於中國內地上映。截至2009年6月17日,《戰·無雙》的累積票房合共約港幣250萬元。(見備註)
4.	Give Love 愛得起	Romantic Comedy 愛情喜劇	Theatrically released in February 2009. As at 17 June 2009, the total box office receipts of the Film are estimated at HK\$22 million (see footnote). 已於2009年2月上映。截至2009年6月17日,
			《愛得起》的累積票房合共約港幣2,200萬元。(見備註)
5.	Strawberry Cliff 贖命	Thriller/Romance 驚慄/愛情	Nil. 未有。
6.	Lover's Discourse 戀人絮語	Romance 愛情小品	Nil. 未有。
7.	The Fighters 武動狂	Action 動作	Nil. 未有。
8.	Childhood Story 歲月神偷	Drama 戲劇	Nil. 未有。

	Film Title	Nature of Film	Box Office Receipts
	電影名稱	電影種類	票房數字
9.	Break Up Club	Romance	Nil.
	真的想飛你	愛情小品	未有。
10.	Killer Never Kills	Drama	Nil.
	殺手・歐陽盆栽	戲劇	未有。
11.	(English name pending)	Thriller/Romance	Nil.
	荒村公寓	驚慄/愛情	未有。
12.	La Comédie Humaine	Comedy	Nil.
	人間喜劇	喜劇	未有。
13.	A Romantic RV	Romance	Nil.
	流浪屋之戀	愛情小品	未有。

Footnote: The box office figure is a gross sales income. Normally, only 30% to 35% of this figure is entitled to the copyright owner. This split varies from deal to deal depending on the commercial strength of the film. There will also be promotion and distribution expenses incurred, which would normally be deducted by the distributor when the money starts coming in. On the other hand, there will also be cash in-flow from sales of video and TV rights, and from various distribution channels along the way.

備註: 票房數字是電影的總收益。一般而言,版權擁有人只佔其中的30%至 35%,而有關的比重則視乎該齣電影的商業價值,按個別情況釐定。至於宣傳及發行費用,發行商一般會在電影開始取得收益時扣除。此外,電影的收入還包括錄像銷售和電視版權,及其他不同發行渠道獲取的收益。